
‘Uitje’ naar BMC 

Vrijdag 29 maart 2019, 12.00 uur 

Op dit moment is er een flinke delegatie vanuit de gemeente, inclusief pers, voorzien van een 

lunchpakket, onderweg met een touringcar naar een biomassacentrale op Strijp-T in Eindhoven. 

 

De gemeente heeft onze groep: ‘Geen Biomassacentrale Waddinxveen’ uitgenodigd om mee te gaan. 

Echter wij hebben hiervoor bedankt, omdat wij al voldoende inzichten hebben omtrent bmc's in het 

algemeen en op internet is genoeg te vinden over betreffende biomassacentrale in het bijzonder. 

Een bezoek aan deze centrale, waar vanuit een pr-optiek regelmatig rondleidingen zijn, zal volgens 

ons geen nieuwe inzichten opleveren en verandert niets aan de situatie in Waddinxveen. 

 

Deze centrale is in gebruik genomen in 2016 en volgens de gemeente vergelijkbaar met één van de 

centrales die hier wordt gebouwd qua: 

-       Bouwer 

-       Vergelijkbare grootte megawatt (MW) 

-       Vergelijkbare invoer van materiaal 

-       Ligging in bebouwd gebied 

De ambtenaren en pers zullen uitleg krijgen hoe de bmc werkt. Maar wat wij veel interessanter 

vinden is…. 

 

WAT HOREN ZE NIET? 

De negatieve kant zal tijdens deze rondleiding waarschijnlijk niet uitgebreid worden toegelicht. Maar 

dit is juíst wat wij willen weten: Hoe ervaren omwonenden dit, hoeveel klachten zijn er geweest, is er 

hinder van geluid en geur? Wij zijn op onderzoek gegaan. 

 

Deze centrale op 

Strijp-T ligt in een 

industriële buurt, niet 

vergelijkbaar met ons 

landelijk 

Waddinxveen. 

Vroeger was op deze 

plek een zeer 

vervuilende 

kolencentrale actief, 

dus de omwonenden 

waren wel wat 

gewend. De centrale 

komt volgens ons 

uitzoekwerk niet 

boven de 12MW en 

deze heeft in 

tegenstelling tot de 

Waddinxveense centrale, enig voordeel voor omwonenden omdat er huizen mee worden verwarmd 

middels stadsverwarming. Toch ontstonden veel klachten: Het was te warm of te koud en er waren 

veel storingen. Er werd niet transparant gecommuniceerd naar de inwoners. Er kwamen ook 

klachten over de aanlegkosten en de te hoge jaarlijkse aansluitkosten, die zijn doorberekend aan de 



inwoners. De effecten daarvan zitten nog steeds in de tarieven, voor sommige huishoudens is het 

zelfs duurder geworden. Dit is overigens uitgedraaid op een rechtszaak. Waddinxveen heeft dus een 

heel ander warmte afname patroon, namelijk alleen bedoeld voor de verwarming van de kassen. 

PENETRANTE BRANDLUCHT  

En het gaat zeker ook niet altijd goed met de verbranding in de biomassacentrale op Strijp-T. 

Dagenlang kampten omwonenden met ernstige rookoverlast in de hele buurt. Dit kwam doordat het 

hout te nat was, doordat de warmtevraag te klein was, dat daardoor de centrale aan de ondergrens 

van zijn regelvermogen zat en als gevolg daarvan de verbrandingstemperatuur te ver zakte. Volgens 

inwoners stonden de straten regelmatig vol rook en hing er in de huizen een penetrante brandlucht. 

De wind speelde hierbij een grote rol. 

Dit kan dus in Waddinxveen óók makkelijk gebeuren: Zeker bij opstarten, bij gebruik van nat hout en 

ook als de installatie niet op vol vermogen draait of doordat ze de warmte niet kwijt kunnen. Dit 

laatste is zeer waarschijnlijk omdat er 2 naast elkaar staan die hetzelfde warmtenet moeten voeden 

met een onregelmatige afname, zoals in de zomer maar ook als er te weinig afnemers zijn van 

warmte. De biomassa die hier zal worden gebruikt, zoals (tomaten)loof bevat ook heel veel vocht. En 

de reguliere windrichting uit het westen, noordwesten en zuidwesten speelt immers in Waddinxveen 

ook een grote rol!  

 

REGELMATIG STANK 

De lokale politiek aldaar ontving veel klachten rondom de centrale Strijp-T. De lokale PvdA heeft 

daarom vragen gesteld aan de gemeente Eindhoven om deze zorgen te delen. De klachten en 

overlast werden door bewoners als volgt ervaren: 'In de wijk constateerde men regelmatig stank, een 

rook- en brandlucht, soms vergezeld van een chemische geur en was er sprake van het neerdalen van 

roetdeeltjes (zwarte aanslag) die zichtbaar was in de tuin, op auto’s en kozijnen.'  

De gemeente bagatelliseert de klachten en neemt de gezondheidsrisico’s niet serieus. En wat kunnen 

wij in Waddinxveen in een dergelijke situatie verwachten van het College en van hun handhaver het 

ODMH?  

Verder zal het pr-praatje deze dag gaan over dat de centrale reukloos is. Hierboven is al te lezen dat 

er nogal wat momenten zijn dat er weldegelijk stankoverlast is. In januari jl. werd de brandweer 

bestookt met klachten omtrent een brandlucht (zie onderstaand artikel). En dan is er nog NOx en de 

grootste sluipmoordenaar fijnstof, welke niet te ruiken of te zien zijn!  

En vergeet vooral niet dat al deze reële klachten die boven ons hoofd hangen, in 3voud over onze 

wijken heen komt en qua uitstoot op basis van het aantal Megawatt, moeten we deze factor nog 

verder verhogen. 

 

DE BEELDEN 

 

Beelden zeggen meer dan woorden, bekijk dit filmpje van de lokale omroep. Dan weet iedereen dat 

biomassacentrales naast een woonwijk geen goed idee is!  

https://www.youtube.com/watch?v=4n7mNxSoFdk&feature=youtu.be 

https://www.ed.nl/eindhoven/meerdere-meldingen-brandlucht-op-strijp-t-in-eindhoven~acc57acf/ 

 

 

 

 

 

 


